
 

9. november 2022 

I henhold til § 37 i Inatsartut forretningsorden sender jeg hermed følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvilken ansøgning omhandler pressemeddelelsen af den 26. 

september 2022?1  

a. Er ansøgningen færdigbehandlet? 

b. Er landbrugerne informeret? 

2. Hvad skal man forstå ved, at tilskud til de enkelte landbrugerne 

skal betales ud fra mængden af indhandlingen?  

a. Skal man tage udgangspunkt i indkomst?  

b. Skal de med mindst indkomst modtage flest tilskud?  

c. Eller skal der gives tilskud ud fra de købte foder?  

d. Kan der gives en mere klar forklaring for uddeling af 

tilskud? 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: Selv om det er glædeligt, at der vil blive givet tillægstilskud på 5 

mio. kr. til fåreholderne for indkøb af foder, er det nødvendigt at tydeliggøre 

hvordan man har indrettet tilskuddet. De enkelte fåreholderes indkomst er 

forskellig, nogle af dem har små områder, hvor fårene fouragerer, og dette 
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bevirker lammenes vægt er lavere end dem, der har større områder at 

fouragere i. 

Der ønskes information om, om der vil blive givet tilskud ud fra indkomst, og 

hvad man vil gøre for de fåreholdere, der på grund af manglende likviditet har 

været nødt til at købe mindre mængder af foder i foråret. 

Jeg ønsker svar på spørgsmålene indenfor 10 dage. 

 

  


